
Jegyzıkönyv 
 
Készült Baté Önkormányzat Képviselı-testületének  2009. május 20-án tartott képviselı-
testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernı polgármester 
                       Fonai Jenı-alpolgármester 
                       Bankics Krisztián 
                       Gobányi Sándor 
                       Szijártó Józsefné 
                       Wittmann Dezsı-képviselık 
                        Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
Meghívott vendég:  
Végh Jánosné – teleház dolgozója 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti a testületi ülésen megjelenteket, megállapítja, 
hogy a testület határozatképes, mivel 8 fı képviselıbıl 6 fı jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Javasolja az 1.és a 2. 
napirendi pontokat megcserélni. Más javaslat nincs a testület az alábbi napirendeket 
tárgyalja.  

 
Napirendek:  

 
1. Teleház mőködésérıl beszámoló 

Elıadó és meghívott vendég: Zsalakó Ernı-polgármester, Végh Jánosné-
teleház vezetıje 

 
2. Az elmúlt ülés óta történtekrıl tájékoztató, beszámoló 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

3. Pályázatok beadásáról – Fı utcai járda felújítása, Mővelıdési Ház  
akadálymentesítése 
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

4. Szász Endre Általános Iskola Nagyberki  
a) támogatási kérelme táborozáshoz 
b) TÁMOP pályázat 

Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 

5. Szociális ügyek, személyi ügyek zárt ülésen 
                Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
 
Napirendek tárgyalása:  
 

1. Teleház mőködésérıl beszámoló: 
Elıadó és meghívott vendég: Zsalakó Ernı-polgármester, Végh Jánosné- teleház 
vezetıje  
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- Zsalakó Ernı-polgármester köszönti a teleházban dolgozó Végh Jánosnét, megkérdezi, 
hogy a beszámolóját kívánja –e kiegészíteni?  

 
- Végh Jánosné: - köszönti a testületi tagokat,  nem kívánja kiegészíteni a beszámolóját. 

 
-  Gobányi Sándor – elmondja, hogy a  beszámoló mindenre kitér. Bevételrıl kérdezi, 

hogy  mennyi származik internetezésbıl?  Ha számítógép kellene a teleházba, akkor 
akár minden évben egy géppel lehetne növelni a számukat,  elvileg ennek nincs 
akadálya, de helyileg ez megoldható? Játékok kellenének,  pontosan milyenekre 
gondol ? 

 
-  Végh Jánosné - az Internet ingyen van félóra ez azóta kevesebb. Másolás havi 3-4 

ezer forint. Számítógépeknek lenne  még helye,  30 gépet lehetne összesen elhelyezni. 
5 gép pályázaton  nyert, 1 gép van szabadon. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester – A könyvtári finanszírozás keretében kaptak 1 

számítógépet , idei évben lehetett ismét igényelni, ezt elfogadták,ebbıl újabb 
számítógépet kaphatnak, amit teleházba lehetne vezérgépnek is tenni. Hivatalnál is 
felszabadul egy gép, ezzel 2 géppel bıvül a gépterem. Játékokat össze kell 
lajstromozni, és akkor meg lehet venni. 

 
- Végh Jánosné:  A számítógépes játékok nem indulnak el a mostani gépeketn. Társas 

játékok kellenének. 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester: A  memóriákat kellene esetleg bıvíteni a gépeken. 
Önkormányzati gépeket adnak még.  A félóra ingyenes internetet esetleg ki lehetne 
bıvíteni 1 órára.  

 
-  Gobányi Sándor: Korábban felmerült az ablakok cseréjének igénye, most mi a helyzet 

ezzel?  
 

- Végh Jánosné: Elmondja, hogy sajnos télen nagyon hideg van, ezek az ablakok Kb. 70 
évesek, rájuk férne a csere. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester:  A jelenlegi az ablakokkal még egyelıre az 

energiafelhasználás tartható. Önerıbıl most nem javasolja az ablakokat kicserélni, 
pályázatot kell keresni rá. Arra kéri, hogy  figyelje a  pályázatokat és  jelezze ha erre 
lesz lehetısége az önkormányzatnak. 

 
-   Gobányi Sándor: Felhívja a figyelmet arra, hogy Nagyberki iskolában lévı ablakokat 

hirdetik, meg kellene nézni, hátha lehetne hasznosítani. 
 

-  Végh Jánosné: Az 1 órás ingyenes internet használat  5 gépnél  megoldható . 
 

-  Gobányi Sándor: A  polgárırségtıl lehet, hogy lehetne egy gépet kérni. 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a beszámoló elfogadására.  
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Baté önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
55/2009./V.20./ sz. Baté önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete a teleház mőködésérıl szóló beszámolót elfogadja 
és bevezeti az 1 órás ingyenes internet használatot.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: polgármester  

 
 
2. Az elmúlt ülés óta történtekrıl  tájékoztató: 
     Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester 
  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester az elmúlt ülés óta történtekrıl az alábbi tájékoztatást adja:  
- A 61-es építésérıl: A  kerékpár útban tervezıi bakik vannak, bejáró problémák 

vannak, vissza lett adva a terv ez miatt. Esztétikus és használható legyen az a céljuk. 
Oszlopok kérdése is probléma, Matáv és az E-on oszlopai, ha ezeket közterületeken el 
tudják helyezni, akkor kerítés tövében, ha nem magántulajdonban keresnek helyet. 
Járda alatt van a nyomócsı, arra nem lehet rátenni az oszlopot.  

- Zebra kérdése – Tombor bolt környékére szerették volna de azt mondták a közutasok, 
hogy nem szerencsés   ha a faluban van zebra,mert az nagyon balesetveszélyes.  
Egységek kapubejáró, egységes fejekkel lesz kiépítve a baloldal. Külterületi kerékpár 
út elıkészületei folyamatban vannak. EU-s projekttel lehetnének külterületi kerékpár 
utat folytatni. 

 
-  Fonai  Jenı- :A Fı utcában  egységes hidak lesznek, teljesen újak ? Anyagi vonzata 

kit fog terhelni? 
 

- Zsalakó Ernı- polgármester: ennek az elkészítése a projekt része.  
 

- Gobányi Sándor: A háromszögtıl Taszár felé menı kerékpár út hogyan  megy tovább, 
árok le lesz burkolva? 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester a  tervek szerint a zebrán  átmegy a másik oldalra és a 

szervíz úton megy tovább. Csatorna az emlékmőnél befejezıdik , utána nyílt árkos 
lesz. 

 
-  Gobányi Sándor:  A falu végén lévı telkeknél  közlekedéshez kellene valami. Gáz, 

villany van ott. Ott lehetne tükröt csinálni a járdának esetleg a beruházással együtt. 
 

-  Zsalakó Ernı-polgármester: ezt jó ötletnek tartja, hogy ott a járdának csinálják  meg a 
tükröt. 

 
- Házi segítségnyújtásról:   külön szakfeladaton szerepel az önkormányzatnál 1 fı 

foglalkoztatására.  Az Esély felé kérés volt, hogy a dolgozót vegyék át áthelyezéssel. 
Most ez megvalósulhat, de  erre kell ráfizetni plussz 185.000,-Ft-ot, amit az 
önkormányzatnak vállalni kellene.  Továbbá még egy  8 órásra ír ki pályázatot az 
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Esély vezetıje, így 3 fıre bıvülne az Idısek klubja. Javasolja ezt elfogadni egy elvi 
nyilatkozatban. 

 
Baté önkormányzat képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
56/2009./V.20./ sz. Baté önkormányzat kt. Határozata:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete az Esély Alapszolgáltatási Központ költségvetésének 
módosítását elfogadja – batéi létszámbıvítés miatt – és a Batéra jutó plussz 185.000,-Ft 
költségeket a saját 2009. évi  költségvetésébe betervezi és intézkedik az átutalásáról.   A házi 
segítségnyújtás szakfeladaton szereplı 1 fı áthelyezését kezdeményezi 2009 június  22-tıl, és 
egyúttal a szakfeladat megszőntetését.   
 
Határidı. 2009.12.31. 
Felelıs: polgármester 
 
 

- Falunapról: Az idei évtıl az önkormányzat szépen finanszírozza az egyesületeket, 
javasolja a testületnek, hogy  bízzák meg a polgármestert, hogy a településen mőködı 
civil szervezetek vezetıivel a falunapi rendezvény szervezésérıl egyeztetést 
folytasson és  egy közös rendezvény szervezésére felkérje ıket. Az idıpontnak június 
végét javasolja.  Talán még a 61-es beruházás átadásával is össze lehetne ezt 
kapcsolni, esetleg egy átadási ünnepséggel, kerékpár út  átadással .  

 
- Gobányi Sándor-  Úgy gondolja, ha akar a testület falunapot , akkor  aki 

közremőködik az vállaljon feladatot, össze lehet kötni az átadással is, vagy nem lesz 
falunap,  vagy külön plussz 61-es út átadási ünnepséget is lehet  csinálni. 

 
-  Zsalakó Ernı-polgármester  - jó lenne  együtt  a kettıt megcsinálni. 

 
- Gobányi Sándor: Kérdése, hogy hagyományos dolgot akar  a testület, akkor a 

megszokott idıben kell, hogy legyen nem lehet várni az átadásig. Nevében, helyében 
és térben is ugyanez  kell, hogy legyen. A lakosság ezt várja, egy  évben kell egyszer 
ilyen.  Természetesen jó lenne minél széles körben ezt a falunapot tartani.  

 
- Fonai Jenı - : Jó lenne ez a  kombinációval megszervezni, a szervezetek bevonása jó, 

a 61-es építésével kapcsolatos volumenő munka mostanában nem lesz, ezért lenne 
szerencsés egyszerre a kettıt tartani.  

 
- Gobányi Sándor: Ha vannak olyan szervezetek, akik lobbiztak a kerékpárútnál, azok 

érdemesek az elismerésre már most is, nem kell megvárni az átadást. Mikor készül el a 
61-es, ha az egésznek vége, akkor lesz az átadás?  Lehet, hogy félnapos rendezvény 
elég lenne falunapra is. A korábbiakból tanulva, mindenki elfárad az egész napos 
rendezvényben. Tábortőz is lehetne akár ott. Hagyományt  kell teremteni, ehhez van 
programterv pl. a  pünkösdi királyság bevezetése. Lehetne gazdálkodni pl. fiatalok 
részére szervezett programra kapnának pénzt, hogy szervezzen programot.  

 
- Wittmann Dezsı: A falunappal kapcsolatosan  vegyesek az érzelmei. 50-50% a 

lakosság véleménye hogy legyen,  vagy ne legyen. A 61-e átadási ceremóniája jó 
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ürügy lenne erre. Fél napost jobban javasolná. Civil szervezetek bevonásáról, tavaly is 
próbálták, be kell ıket vonni. Kevesek abban ık is, hogy ilyet megszervezzenek , 
közös irányítással mőködhetne ez testület és civil szervezetek közösen. Mindenki a 
saját tevékenységére összpontosulna, és nem a közösre.  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester : javasolja civil szervezetek megkeresését mindenképpen. 

Szervezéshez kér segítséget tılük. Felkéri a Gobányi képviselı úrat az egyeztetésre és 
arra, hogy a falunapon a  lezárásig segítsen neki.  

 
- Gobányi Sándor: Úgy gondolja, hogy ez az alpolgármester és a polgármester feladata 

lenne.  
 

- Zsalakó Ernı-polgármester javasolja eldönteni, hogy fél vagy egész napos legyen a 
falunap. Fél napost felteszi szavazásra, július 25-ére javasolja.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
57/2009./V.20./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 2009. évben is megrendezi a hagyományos batéi 
falunapot 2009 .július 25-én.  
Felkéri a polgármestert a szervezés lebonyolítására, a civil szervezetekkel való közös 
egyeztetésre.  
 
Határidı. 2009.07.25. 
Felelıs: polgármester 
  
3. Pályázatok beadásáról – Fı utcai járda felújítása, Mővelıdési Ház akadálymentesítése  
Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester   
 

- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy a Céda pályázatra a Fı utcai járda kerülne 
beadásra, erre több ajánlat érkezett, eddig kb.  7-8 millió forint lett erre kalkulálva, 
most kicsivel több mint 4 millió forintból elkészülne. Az  ajánlatot a Nivel -Bau Kft 
tette 4085328 Ft összegben.  Javasolja ezt beadni, és a szerzıdést megkötni.   

 
- Fonai Jenı: Ez mindenképpen meg kell oldani.  

 
- Gobányi Sándor: ha ez a beruházás megvalósul, akkor polgármester kapjon egy nagy 

pontot érte, mivel eddig ez  10 millió forint körül tervezték. Mi lesz a mostani  
járdalapokkal?  

 
- Zsalakó Ernı-polgármester felszedésre kerül, várhatóan ez bekerül az árokba 

burkolatként. A  pályázat írási díj. 50 e Ft lesz még plusszba . Javasolja a pályázat 
beadását.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal  az alábbi határozatot 
hozza:  
 
 



 6 

 
58/2009./V.20./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  

 
A Baté Önkormányzat Képviselı-testülete úgy határozott , hogy a Dél-Dunántúli Regionális 
Fejlesztési Tanács által meghírdetett CÉDE támogatására pályázatot nyújt be.  
 
A pályázat célja: Fı utca K-i oldalának felújítása 
A fejlesztés megvalósulási helye: Baté, Fı u.  105/2 hrsz.  
 
A fejlesztés forrásösszetétele:                                                 adatok Ft-ban:  
 
Megnevezés 2009. év 
Saját forrás 1.660.625 
Hitel  
Támogatásból igényelt összeg 2.594.925 
Egyéb támogatás (nevesítve)  
Egyéb forrás  
Összesen:  4.255.550 
 
A Képviselı-testület a 2009. évi saját forrás összegét a 2009. évi költségvetésrıl szóló 
1/2009./II.26./ sz. rendeletében biztosítja.  
 
Az önkormányzat a saját forrás összegét a bevezetésre kerülı 25%-os áfával számolta.  
 
A testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására.  
 
 A testület a benyújtott  ajánlat tevık közül Nivel –Bau Kft.- Szepetnek 4.085.328 Ft-os  
ajánlatát fogadja el és megbízza a polgármestert, hogy a kivitelezıvel a pályázat befogadását 
követıen kössön szerzıdést.  
 
Határidı: 2009.06.02. 
Felelıs: Polgármester 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester javaslatot tesz a pályázati önerı pontosítás miatt a költségvetési 
rendelet módosítására.  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
7/2009./V.21./ sz. Baté Önkormányzat rendelet: Az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésérıl szóló 1/2009./II.26./ sz. r. módosításáról 
/A rendelet a jk. Melléklete/  
 
b) Akadálymentesítési pályázatról:  
 
- Zsalakó Ernı-polgármester a Mővelıdési Házra lehet benyújtani akadálymentesítésre 
pályázatot, de ezt még nem tudja  elıterjeszteni, mivel  még a szakértıi vélemények nem 
érkeztek meg.  
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4. Szász Endre  Általános Iskola Nagyberki  
a)  támogatási kérelme táborozáshoz: 
b) TÁMOP pályázat beadásáról  
    Elıadó: Zsalakó Ernı-polgármester   
 

a) Táborozási kérelem 
 
- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy az általános iskola megkereste hogy az 

oda járó batéi tanulók táborozását az önkormányzat támogassa, ez 23 fıt jelent.  2.500 
Ft/fı támogatást javasol, amit közvetlenül az iskolába utalnak. 

 
- Gobányi Sándor: Melyik költségvetési tételbıl kapják ezt, itt nincs szociális helyzet 

vizsgálat ? 
 

- Zsalakó Ernı-polgármester : Nincs, ez  23 fıt érint a rendelet alapján adható ilyen 
támogatás javasolja elfogadni. 

 
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
59/2009./V.20./ sz. Baté Önkormányzat képviselı-testülete  
 
Baté Önkormányzat képviselı-testülete a Nagyberki Szász Endre Általános Iskolába járó 
23 fı batéi állandó lakosú tanuló táborozását 2.500,-Ft/fıvel támogatja, amely összeget 
közvetlenül az iskolának utal át.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
b) TÁMOP pályázatról 

 
- Zsalakó Ernı-polgármester elmondja, hogy az iskola benyújtott egy TÁMOP 

pályázatot, amelyhez szükséges az esélyegyenlıségi terv elfogadása. Ezt javasolja 
elfogadni.  

 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
  60  /2009./V.20./ sz. Baté Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselı-testülete elfogadta és jóváhagyta a Szász Endre Általános 
Iskola, Óvoda, Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat és 
Pedagógiai Szakmai szolgáltató Intézmény Társadalmi Megújulás Operatív Program keretein 
belül a Kompetencia alapú oktatás, egyenlı hozzáférés – Innovatív intézményekben (TÁMOP-
3.1.4/08/02.) tárgyú projekthez kapcsolódó Közoktatási Esélyegyenlıségi Programját és 
Intézkedési Tervét.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester, int. Vezetı  
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A polgármester zárt ülést rendel el a testület így folytatja tovább a munkát.  
 
 

 
K.m.f. 

 
 
Zsalakó Ernı                                                                      Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                                      körjegyzı  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


